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Bohumil KLEPETKO, moderátor 
-------------------- 
Akademie věd otevřela vlastní školku pro děti svých zaměstnanců a je v Česku pořád spíš 
raritou. Založit tu firemní školku totiž není vůbec jednoduché. Finančně ani úředně. 
 
Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Zbyněk, Adina, Honza, Lucie a Matěj, to jsou první děti vědců, které můžou trávit svůj čas s 
rodiči, i když jsou v práci. Navštěvují totiž novou firemní školku Akademie věd. Zkušební 
provoz tady probíhá už 6 týdnů. Oficiálně byla ale otevřená až dnes. 
 
Václav HOŘEJŠÍ, ředitel, Ústav molekulární genetiky Akademie věd ČR 
-------------------- 
Byl to nápad, který jsme trochu odkoukali od našich kolegů v podobném výzkumném ústavu 
ve Vídni. 
 
Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Školka je jen pro 15 dětí a jen pro zaměstnance akademie. Jenže kvůli nutným razítkům a 
povolením na ni rodiče museli čekat přes tři roky. Takže některé děti už mezi tím vyrostly. 
 
Václav HOŘEJŠÍ, ředitel, Ústav molekulární genetiky Akademie věd ČR 
-------------------- 
Museli jsme při tom překonat řadu potíží, takových trošku byrokratických, protože to 
schvalování nové školky je někdy obtížné úředně. 
 
Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
A právě překážky ze strany úřadů a i vysoké náklady mohou za to, že je v Česku pouze 
zhruba 15 firemních školek. Třeba ta akademická vyšla na 25 milionů. A o firemní mateřince 
uvažovala i společnost T-Mobile. 
 
Martina KEMROVÁ, mluvčí mobilního operátora 
-------------------- 
Se zjistilo, že to zřízení by bylo nesmírně komplikované a hlavně i pro nás finančně náročné, 
protože sami ty znalosti potřebné nemáme, takže bychom to museli dělat s nějakým 
externím subjektem. 
 
Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka 
-------------------- 
Navíc firmám nepomůže ani stát. Všechno si musejí hradit samy za pomoci rodičů. Je 
umístění dítěte do školky může vyjít i na tisíce korun měsíčně. 
 
Martin NAVRÁTIL, jednatel společnosti Firemní školky 
-------------------- 
Obvykle to bývají důvody finanční a jako hlavní pravděpodobně je ta daňová 
neodpočitatelnost celé investice. 
 
Pavla KUBÁLKOVÁ, redaktorka 
-------------------- 



Ministerstvo školství plánuje změnu. Chce firemním školkám hradit 60 % veškerého provozu. 
To by mělo stát zhruba 200 milionů korun, které chce ministr vzít z úspor svého úřadu. Od 
ledna příštího roku tak bude zřizování firemních školek jednodušší. Novela, která celý proces 
usnadní půjde do vlády na přelomu března a dubna. Pavla Kubálková, Česká televize. 
URL| http://archiv.newton.cz/tvr/2011/03/02/970b45ddb97326c15d06644dec380996.asp 
 


